
PROTOKoL Nr XLIV/2022

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 28 wlz'ebnia2.022.''

w sali ntrad, w Rybnle p.zy ul. Lubawskiel '15 pod przewodnlcwem
Pana Piotra Komat-owskiggo - PrzewodniczQcego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy - Ewa Raszkowska - Zastepca Kierownika Referatu' Zastepca Kierownika

Uzedu Stanu Cywilnego w Uzedzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:00, zakoiczono o godz 'l 1:15

Stan ustawowy RadY - 15 Radnych

W sesji baeze udzial 12 Radnych

- lista obecnosci stanowi zafacznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wegzynowski - W6jt Gminy

2.Pani Zdzislawa Kani.z - Skarbnik Gminy

3.PaniJolanta Jendrycka - Sekretaa Gminy

- lista obecnosci stanowi za+acznik do protokolt/

6.soltysi zgodnie z listq obecnosci

- lista obecnosci stanowi zalacznik do protokolu

Porzedek s.sji:
Ad.{ i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie p.awomocnosci obrad.

obrady XLIV sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10100 Pan Piotr Kornatowski Peewodnaczqcy

Rady Gminy

Nastepnie pouczyl wvystkich obecnych, i2 obrady Rady Gminy sq relestrowane za pomocq uzqdzeh

nagrywajqcych d2wiQk.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnosca,

na saliznajduj sie '12 fadnych co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal-

Ad.3.Ustalsnie porzadku obrad.

Pzewodniczacy Rady przedstawit porzqdek dzienny obrad.

'l.Otwarcie aeaii.

2.Stwiordzenie prawomocnoSci oblad.

3.Ustalenie porzedku obrad,

,l.Przyiecie protokolu z : Xllllsesji Rady Gminy Rybno.

s.Sp.awozdanie miQdryeesyine w6ita Gmlny Rybno.

6,Podjecie uchwal w naatQpujQcych spJawach:

1)zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2022-2037;

2)zmian w budzecie Gminy Rybno na 2022 rok;



3) zmiany uchwaly w sprawie okreslenia wysokoscj oplaty za korzystanie z wycnowanE
p'edszkolnego uczniow obietych wychowaniem pzedszkornym do koric€ roku szkornego w roku
kalendazowym, w kt6rym kodczq 6 tatw prowadzonych przez cmine Rybno publicznym przedszkotu i

oddzialach pzedszkolnych w publicznych szko+ach podstawowch.
T.Wolne wnioski i zapttania.
S.Zamkniecie se3ii.

Po czym zwr6cil sie do radnych, czy sq wnioski o zmianQ pozadku obracl.
Wniosku o zamian? porzqdku obrad nre wntesiono

Po czym poddal pod glosowanie pozAdek ob.ad.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na uEtawowy skfad Rady t5 Radnych w obecnosci l2
Radnych glio€ami:

-..2a' - 12

-,,prz€ciw'- 0

- ,,wstrzymuiqcych 8i9" - 0

przyie+a po.zqdek obrad.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjQciem protokolu stanowi zalacznik do protokolu.

4.Ptzviecie protokolu z Xllll sesii Radv cminv Rvbno.

Pzewodniczqcy Rady poinformowal, 2e protok6l z Xllll sesji zosial wylo2ony do wgtqdu i do czasu

rozpoczecia sesji nie zl,ozono do przewodniczqcego wniosku o dokonanie poprawek do projektu

protokolu.

Wzwiqzku tym poddal pod gicsowanie protok6lz XLlll sesji Rady Gminy Rybno.

Rada Gminy w gfosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady l5 Radnych w obecnoSci 12

Radnych glosami:

-,,2a' - 12

- ,,pizeciw'4
- ,,wstrrynuiqcych siq" - 0

prryieta protok6l z XLlll sesii Rady Gminy Rybno.

lmienny wykaz glosowania nad peyj€ciem protokolu stanowi zalecznik do protokolu.

5.Sprawozdanie miedzvsesvine W6ita Gminv.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski udzielil gtosu W6jtowi cminy - panu Tomaszowi

Wegzynowskiego, kt6ry pzedlo2yl sprawozdanie z dzialatnosci miedzysesyjnej.

Sprawozdanie stanowi zalacznik do protokolu.

Po zlo2eniu sprawozdania otwozyl dyskusje.

Nie wniesiono pytai do pzedstawionego sprawozdania_

Na tym dyskusje zakonczono.

Ad.T.Podigcie uchwalw nastgD!iacvch splawach

1) zmianv Vvieloletnjei Proqnozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2022-2037



Przewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego Pana Bogdana Wantowskiego

o Dzedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Bogdan Wantowski pE edstawil opinie komisii statych o projekcie uchwaly Opinia

stanowi zalacznik do Protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwotzyl dyskusjQ nad projektem uchwaly

Pytan nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly pzez Wceprzewodnczqcq

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady lS Radnych w obecnosci 12

Radnych, glosami:

- 12 - ,,z'a",

- 0 -,,przgciw"

- 0 - ,,wstrzymuiqcych sie"

podieh uchwaQ Nr XLIV/326/2022 w 3prawi€ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowei Gminy

Rybno na lata 2022-2037 .

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizaqcznik do protokolu.

2) zmian w bud2ecie Gminv Rvbno na 2022 rok

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cal sie do Radnego Pana Bogdana Wantowskiego

o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly. Radny - Pan Bogdan Wantowski przedstawil

opinie komisjistalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik do protokofu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Pioh Kornatowski otwozyl dyskusjq nad projektem uchwaly.

Pytafi nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknel dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez Wcepzewodniczqcq

Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glo3owaniu iawnym na u3tawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnosci 12

Radnych, glosami:

- 12 - ,,2a",

- 0 -,,przsciw"

- 0 - ,,wstrzymujqcych sie"

podjeh uchwafQ Nr XLlVl32712022 w apiaurie zmian w budiocio Gminy Rybno na 2022 rok.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizaqcznik do protokolu.

3

ozedszkolneoo lczni6w obietvch wvchowaniem Drzedszkolnvm do koica roku szkolneao w roku



oddzialach pzedszkolnvch w oublicznvch szkolach oodstawowch
Ptzewodniczacy Rady- pan piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnego pana Bogdana Wantowskiego
o pr2edstawienie opinij w sprawie projektu uchwaly. Radny _ pan Bogdan WantowsKr pzedstawjl
opiniQ komisjistalych o projekcie uchwaly.

Opinia sta nowi za+qczn ik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady - pan piotr Kornatowski otwotzyl dyskusje nad pfojektem uchwaly.
Pytaf nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. po odczytanju projektu uchwaly ptzez Wcepz ewoontczace
Rady, poddal go pod gliosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady .tS Radnych w obecnoSci ,t2

Radnych, glosami:

-1O -,,z'a",

- 2 - ,,przectvt"
- 0 - ,,wslrrymuiqcych 6ie,,

podrQla uchwale Nr XLIV/328/2022 w sprawie zmlany uchwaly w sprawie okreslenia wysokoscl
optaty za korzystanig z wychowania przedszkolnego uczni6w obietych wychowaniom
przgdszkolnym do koica roku szkolnego w roku kalendarzowym, w kt6rym koicze 6 lat w
prowadzonych p.zoz cming Rybno pubticznym pnedszkolu ioddzialach przedszkolnych w
publicznych szkolach podstawowych

Uchwala stanowi zahcznak do protokolu.

lmaenny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.T.Wolne wnioski i zaovtEnia.

Glos zabrali:

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski poinformowal o wyplacie dodatku wegtowego. Nastepnie

zwr6cil sie do Pzewodniczqcego Rady o udzielenie glosu Pani Kazamiezowi Kordeokiemu prezesowi

Zarzqdu Ekologicznego Zwiqzku cmin ,,Dzialdowszczyzna", kt6ry przybyl na dzisiejsze obrany na

zaproszenie Pzewodniczqcego Komisji Rozwoju GospodarCzego , Rolnictwa i Ochaony Srodowiska

Rady Gminy Rybno.

Pzewodniczqcy Rady pzychylil sie do prosby W6jta cminy.

Prczes Zatzdu Ekologicznego Zwiqzku Gmin ,,Dzialdowszczyzna - pan Kazimierz Kordecki

podziekowal za zaproszenie. po kr6tce pzedstawil informacje na temat gospodarki odpadami za 2021

rok, prowadzonej pzez Zwiqzek.

Wskazat ,, Jak wiecie, Pafstwo Ekotogiczny Zwiqzek cminy funkcjonuje na powieEchni okolo 2100

kilometr6w kwadratowych. Na poczqtku byla to populacja prawie 120 tys. mieszkaic6w

A teraz prosze pahstwa, jest niecale 112 tysiecy. W roku ubiegtym ubylo 1500 ludzi. Na terenie
zwiqzku miedzy innymi i Rady Gminy Rybno jedyny samozqd, co ma wynik dodatni. Reatizujemy

wszystkie inwestycje w zakresie gospodarki odpadami ze Srodk6w Unii Europejskiej. przy skladaniu



wniosku poslugujemy si9 informacjami gminnymi Dlatego te2 sq pewne klopoty z wykazanrem

wskarnik6w realizacji . Prosze panstwa, realizowany system gospodarki odpadami m6w' o tym' ze

ka2dy z nas nie powinien, ale musi segregowac odpady W ramach tego programu segregacll

odpad6w wylicza siQ, aby wydzielad szklo, plastik, papie., bio odpady Dodatkowo samo[Ady moge

postanowid o zbi6rce odpad6w wielkogabarytowych, zuzytego spzetu elektrycznego i

elektronicznego, czy te2 moga r6wnie2 zbieraC leki pzeterminowane itd. W swoim dzielaniu od 2002

roku wdra2alismy system selektywnej zbi6rki i od tego czasu wprowadzilismy system, kt6ry w tej chwili

zostal wprowadzony r6wnie2 w Polsce. Pojemnik 26lty to jest to poiemnik pzede wszystkim do

zbierania plastiku, czyliwyrob6w pochodzqcych z plastiku. Do tego 26ttego pojemnika teraz mo2emy

wrzucac metale. Do tego pojemnika mo2emy wzuca6 r6wnie2 opakowania wielomaterialowe, a wiQc

te wszystkie po sloiczkach, opakowania po mleku itd. Bowiem system sortowania odpad6w na liniach

sortowni pozwala na wyodrebnienie. Bjoodpady zbieramy w pojemnikach koloru brqzowego bad2 tez

wo*i brqzowe, natomiast odpady zmaeszane w pojemnikach ciemnych, szarych bqd2 czarnych.

Prcsze Pa6stwa, ieslibysmy tak postepowaii, to tych odpad6w zmieszanych winno by6 niewiele, bo

je2eli segregujemy to wszystkie frak6je, to odpad6w zmieszanych jest niewiele. Sq okreslone poziomy

odzysku. Na rck 2021 byl poziom 20olo do recyklingu. Zwiqzek dzieki modernizacji sortowni uzyskal

wskarnik 34 60010. Alejezeli bedziemy coraz wiecej tych odpad6w segregowac, bedziemy mieli lepszej

jakosci materialy, lepszy odzysk wtedy jest. Latwiej sprzedad i uzyskad lepsze pieniqdze. Zaczyna sie

klgpot ze zbytem papienl Zaczyna sie robi6 klopot z odbiorem plastiku. Na terenie gminy Rybno

zbiera sie Srednio okolo dw6ch tysiecy pieciuset ton odpaddw. Natomiast odpad6w mieszanych okolo

tysiqca pietnastu. To se odpady, odpady zmieszane- Ten wskaZnik odpad6w jeszcze jest dosdwysoki,

ponad 50%. Powinnismy dq2yd do tego, 2eby ten wskaznik stopniowo niwelowad.

Kwestia platnosciza odpady. Wtej chwili mamy u ludzi, ponad trzy i p6l miliona zlotych zalegl,osci.

Analizujemy i mamy take analize praktycznie co rok, co miesiqc. Jak wyglqdajq te wska2niki oplacania

platnosciza odpady? Nie ma samozedu, kt6ry by nie mialy zalegloSci.

Pan w6jt to po czesciwie. To jestjawne, ale ja mam do miejscowosci. Rozpisano z imienia i nazwiska.

lvloge panu powiedziec, 2e w Hadowiec zalega nam 19 136 tysiecy zlotych. Sq osoby, kt6re zalegaja

570ozL2029zl, 4212|. W Koszelewy mamy 10 27721zaleglosci, w Koszele\ y a218 4152[

I te2 sa takie osoby, kt6re majq zaleglosci 3 80021, 1500 21.,80021. Rybno ma zaleglosci 45 297 45zl .

Sq osoby, kt6re maja po 23002|. 170021,14002|, 32002|, 170021 . Zabiny np.15 9372l Jeszcze takich

pozostalych mamy na 14 48621. Sq to osoby, kt6re tutaj maja swoje domki letniskowe- Te zaleglosci

sq doSC spore. Na koniec roku moga siegnqC 3 900 000zl.Jak wygleda gmina Rybno? Rybno zalega

196 490 zl., ale najlepszym wskaZnikiem to jest, ile pzypada na mieszkaica. Gmina Rybno na

mieszkaica zalega 34,30 groszy. Dla por6wnania Miasto Dzialdowo na pzyklad tylko 15,4021, Miasto

Lubawa 19,8021, Gmina Kozlowa 8421, Gmina Dzialdowo 68,2021.

Gmina Nidzica, 63,0621. Miasto Nidzica tylko 23,4121. fak sie ksztattujq te zaleg,iosci w

poszczeg6lnych miejscowosciach. Powolany zostal zespOl kontrolny, kl6ry je|dzi+ po gminach i

sprawdzal deklaracje. Ponad 20.000 ludzi brakuje w Zwiqzku w stosunku do tego co wynika z

meldunk6w. A wedfug deklaracji, pzyjmujemy to za prawdziwe dane, bo uwa2amy, 2e ludzie to robje

uczc|wte,



Weryfikacji wychodzi, 2e nie robjq tego uczciwie, ale musimy tak ptzyjq(., bo ka2dy dektaruje alos6
wytwozonych odpad6w od ilosci os6b zamieszkalych, nie zameldowanych. pzeprowadzono na
terenie gminy Rybno 935 kontroti nieruchomosci. 875 bylo nieruchomosci nie zameszkavch i
rekreacyjnowypoczynkowych. WSr6d nich 50 wtascjcieti, kt6rzy nie zlo2yti dektaracji pomrmo wezwah
za oplaty. W wyniku pzeprowadzonych kontroli nieruchomosci nie zamieszkalych tam gdzte znajdujq
sie domki letniskowe, stwierdzono, Ze te nieruchomosci powinny uregulowac nale2nosc za
gospodarowanie odpadami na kwote 48 45ozl. Na terenie gminy Rybno sprawdzono sktepy, dzjewiec
punkt6w. Stwierdzono, 2e czterech wtascicieli, nie zlozyto deklaracji za zagospodarowanie odpad6w
na sume 4 1320 zl, co dalo nam 12 960 zl.

Poza tym na tercnie tych nieruchomosci zamieszkalych w g nieruchomosciach itosd os6b
zamieszkalych nie zgadzala siQ z jlosciq os6b podanych w deklaracji. Wwyniku prary rego zesporu
uzyskalismy 184 44621z tercnu gminy Rybno. Takie kontrote odbywajq sie we wszystkich jednostkach
s€mozqdowych, Drugi segment to mieszkaficy, kt'tzy z zagtanicy. Ja nie m6wie o Ukraiitcach,
kt6rzy przyjechali w wyniku wojny, ate kt6rzy pracujq tu od dawna. Sq niezgodnosci w dektaracjach.

Nie zamiezamy podnosid stawki za odpady na rok 2023. Chyba 2eby siQ stata jakas katastrofalna

sytuacja w kraju. Prosze panstwa, nasz majqtek to jest ponad 60 mition6w. Ostatnio wykonalismy

Inwestycje ze SrodkOw Unii Europejskiej. Pzeprowadzilismy dwie modemizacje, modemizacjQ

sortowni. Koszt modernjzacji wynosil 18 milion6w zlotych. Drugq instalacjg, to jest komposrcwnt w

Zak.zewo, kt6fa zostala zmodernizowana qcznie z uzupelnieniem wyposazenia za 12 milion6w

zliotych w caqgu dw6ch tat. Realizowalismy takie dwie inwesqcje, ktdrych waftosd byla 30 mition6w

zlotych. Poza tym na sk+adowisku wszystkie instalacje maja zainstalowany monitoring wizyjny. poza

tym zakupilismy kontenery, zakupitismy tadowarke. To sq drogie zeczy, bo taka ladowarka kosztuje

ponad 900 tysiQcy zlotych. Zostal kupiony samoch6d, te2 3 osiowy Smieciarka. Mysmy kupiti

samoch6d na prqd. W tej chwili kupilismy 2 ciqgniki, 5 pzyczep. Na sortowni mamy zalozony system

detekcji, kt6ry jest kompatybilny ze stra2q. Datej ma by6 zalo2ony system termo wizji, kt6ry pokazuje

jaka jest temperatura na przyk+ad na ladowarce. System automatycznego gaszenia system

automatycznego zraszania. Budowany jest zbiornik o pojemnosci 1 186 metr6w szesciennych wody.

Ta woda bedzie pzy spadku temperatury minusowej podgzewana do 4 stopni, zeby nie byta

zamatznaela. Jezeli sie stanie, to do pompy podawany jest ten sygnal, jest oczona woda. Ten

system pozwoli nam na to, 2e mamy caly obiekt zabezpieczony po2arowego pod wzgledem cisnienia

wody na terenie tej instalacji. To realizujemy tez z program6w. Dostali6my dofinansowanie z programu

Polski Lad. Real2uje sje doSC duzo inwestycji. po czescj wynika to z potzeby technologii i

zabezpieczenia, jak r6wnie2 z poteeb ubezpieczycieli czy tez innych. Rysuje sie sytuacja taka, Ze

bedziemy modyfikowaC dalej to wszystko co jest, bo jezeti zostanie wprowadzony system aukcyjny, a

ten system powinien obowiqzywae ju2 od pzyszliego roku. WartoSC wprowadzenia systemu

aukcyjnego w tej chwili w Polsce sie okresla na 5OO milion6w euro:
Na tym dyskusjg zakoiczono.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Korantowski podziekowal Panu Prezesowiza pzybycie.



Ad.S.Zamkniecie obrad.

O godz.11:15 Pzewodniczacy Rady Pan Piotr Kornatowski - wobec wyczerpania dziennego potzeoKu

obrad - zamknQl obrad XLIV sesji zwyczainej Rady Gminy Rybno

Na tym protok6l zakohczono
Prowadzqcy obrady:

PtotokogYei"a r.,o*nrro ft <Eg9'd(tczAc\RtfetatuqleTtz.cl/,neso I Yf']i-/.Mt\!
;F EY.tl/4a"Low.L. Y+(!t Kornatowskl

Do ninieFzego $robkolu zalqcznik stanowi nagranie zawieraiqce obraz i da{i?k'


